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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Lát-e lehetőséget miniszter úr arra, hogy a Központi 
Gyakorló- és Lőtér külföldi katonai alakulatok által történő használata esetén a korábbi 
gyakorlatnak megfelelően a környező települések önkormányzatai kompenzációt kapjanak az
államtól?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A Bakony déli lábánál Várpalotától szinte Tapolcáig húzódik Közép-Európa legnagyobb kiterjedésű
katonai gyakorlótere a központi gyakorló- és lőtér.

A Magyar Honvédség, külföldi, és NATO országok alakulatai fegyveres erők csapatai itt végzik,
gyakran  közösen  a  különböző  méretű,  szintű  haderőnemi,  összfegyvernemi  szakharcászati,
parancsnoki,  törzsvezetési  és  békefenntartó  gyakorlatok  éleslövészettel  vagy  anélkül  történő
kiképzéseit, gyakorlatait.

Az  itteni  gyakorlatoknak  is  köszönhető,  hogy  a  kiképzettek  2004  és  2014  között  jelentős
békefenntartó  feladatokban  vettek  részt:  KFOR,  UNFICYP,  ENSZ  (Nyugat-Szahara),  EUFOR,
PRT, OMLT, KFOR, MTCS, MFO (Sínai-félsziget).
A gyakorlatok természetes velejárója az olykor jelentős és időnként éjszaka is hallható zajterhelés, a
por  és  a  környező  települések  úthálózatának  igénybevétele,  a  táj,  a  növényzet  kisebb-nagyobb
károsodása.
Egy  2016-os  NATO  csúcson  történt  megállapodás  értelmében  ráadásul  Veszprém-Gyulafirátót
városrész határában 2500-3000 fő kiképzésére alkalmas katonai bázis építése is elkezdődött. 

A  2000-es  évek  elején  a  gyakorlatok  során  érintett  települési  önkormányzatok  anyagi
kompenzációban részesültek.  A gyakorlat  mára  megszűnt,  az  önkormányzatok nem részesülnek



kompenzációban, pedig valamilyen arányos mérték a különböző zaj-, porterhelés, és az esetleges
tájkárosodás miatt őket is megilletné.
A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:
Lát-e lehetőséget miniszter úr arra, hogy a Központi Gyakorló- és Lőtér külföldi katonai alakulatok
által  történő  használata  esetén  a  korábbi  gyakorlatnak  megfelelően  a  környező  települések
önkormányzatai kompenzációt kapjanak az államtól?

 

Várom megtisztelő válaszát!

Dr. Tóth Bertalan
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